
 

 

Side 1 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

11 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 11:  

”Er det korrekt forstået, at de eneste midler afsat til en kommende sundhedsreform 

skal findes i rammen ”Flere muligheder for land og by og et sundhedsvæsen tættere 

på borgeren”?” 

 

Svar: 

I forlængelse af præsentation af sundhedselementerne i ”Flere muligheder for land 

og by og et sundhedsvæsen tættere på borgeren” vil den konkrete udmøntning blive 

fastlagt. Herudover vil regeringen fortsætte det løft af sundhedsområdet, der er star-

tet med investeringen i flere sygeplejersker, et løft af psykiatrien samt finansiering af 

regionerne og kommunernes stigende udgifter sfa. udviklingen i demografien. 

 

Det skal bl.a. ses i lyset af, at regeringen fortsætter med at sætte velfærden i første 

række. Til efteråret fremsætter regeringen et lovforslag til en velfærdslov, som indfø-

rer en forpligtelse til hvert år at tilrettelægge udgiftspolitikken, så den skønnede of-

fentlige forbrugsvækst som minimum modsvarer det demografiske træk. Det bety-

der, at pengene også i fremtiden vil følge med, når der kommer flere børn og ældre. 

 

Herved lægger regeringen en minimumsgrænse for, hvor meget den regionale øko-

nomi og heraf sundhedsområdet skal løftes hvert år. 

 

 

Med venlig hilsen 
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